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Zápis ze 45. zasedání Správní rady
 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 12. listopadu 2021  

v budově rektorátu, nám. T. G. Masaryka 5555, Zlín  
 

 

Přítomni: PaedDr. Alena Gajdůšková, prof. Eva Jiřičná, Ing. Libor Láznička, Ph.D., Libor Lukáš, Ing. 

Michaela Šojdrová, doc. Jiří Volf 

On line se jednání účastnil: Thomas Archer Bata 

Omluveni: Ing. Eva Bartoňová, prof. Ing. Jaromír Veber, CSc.  

 

Za Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen UTB):  
prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.   rektor  

RNDr. Alexander Černý  kvestor 

 

Pro 45. zasedání Správní rady UTB (dále jen SR) byl navržen následující program: 

 

Program: 

 

1. Zahájení  

2. Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně pro 

rok 2022 

3. Projednání Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

UTB ve Zlíně: 2021 - 2025 

4. Projednání Programu na podporu strategického řízení UTB ve Zlíně pro rok 2022 

5. Zpráva rektora o stavu univerzity 

6. Různé 

7. Závěr 

 

 

ad 1) Zahájení  

Předsedkyně SR PaedDr. Gajdůšková přivítala přítomné a seznámila je s navrženým programem, který 

přítomní členové odsouhlasili (včetně p. Bati, který jednání sledoval on line). Konstatovala, že z 

usnesení přijatých na minulém zasedání SR nevyplynuly žádné úkoly.  

 

Ad 2) Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně 

pro rok 2022 

Rektor představil uvedený Plán, který vychází ze Strategie 21+, je postaven na pěti pilířích - prioritách 

(1. Vzdělávání, 2. Výzkum a tvůrčí činnosti, 3. Internacionalizace, 4. Třetí role UTB ve Zlíně, 5. Lidské 

zdroje, financování, vnitřní prostředí UTB ve Zlíně a strategické řízení). Zdůraznil, že hlavním 

„bohatstvím“ univerzity jsou studenti a zaměstnanci a snahou vedení je, aby se jim na UTB dobře 

studovalo a pracovalo. Vedení také usiluje o to, aby obyvatelé Zlína a Zlínského kraje byli hrdí na zdejší 

kvalitní univerzitu.  

 

Diskuse  

Europoslankyně Ing. Šojdrová doporučila, aby se UTB zapojila do programu evropských univerzit.  

Rektor: V tomto roce evropská komise vyhlásila nové výzvy, za UTB již byly odeslány projektové 

návrhy. Podrobnosti k projektům, do nichž se UTB zapojila, budou zaslány všem členům SR.  
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Usnesení č. 1/45  

Správní rada schválila Plán realizace strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na 

období 21+ pro rok 2022, ve znění schváleném AS UTB dne 2. 11. 2021.  

 

Hlasování o Usnesení č. 1/45 

Všech 6 členů hlasovalo pro přijetí usnesení.   

 

Usnesení č. 2/45  

Správní rada podporuje úsilí vedení UTB zapojit se do programu evropských univerzit.  

Všech 6 členů hlasovalo pro přijetí usnesení.   

 

 

ad 3) Projednání Zprávy o vnitřním hodnocení 

Rektor představil Zprávu o vnitřním hodnocení, která opět vychází z 5 pilířů, které jsou podrobně 

rozpracovány. Ke každému pilíři jsou definovány klíčové priority za jednotlivé fakulty v důležitých 

oblastech činnosti UTB. Dokument obsahuje data z let 2013 – 20 a v budoucnu bude sloužit jako 

podklad pro různá strategická rozhodnutí.   

 

Diskuse 

Členové SR se dotázali:  

 Dokument je velmi obsáhlý. Naplňuje záměr univerzity snižovat byrokracii?  

Rektor: Dokument je náročný na zpracování, ale za zbytečnou byrokracii jej nepovažuje. Pro 

rozhodování je potřeba mít kvalitní data. Vedení univerzity bude mít v budoucnu oporu pro 

rozhodování: shromážděná data a přehled o tom, jak se data vyvíjela.    

 

 Vnitřní hodnocení je provázáno s institucionální akreditací. V minulosti měla problémy FHS. 

Jsou už vyřešeny?  

  

Rektor: personální obsazení nelékařských zdravotnických oborů je komplikovanější, FHS se ale daří 

v pedagogických oborech, má Ph.D. program v oboru Pedagogika. Fakulta má velký potenciál rozvoje 

v doktorském vzdělávání a na poskytování vzdělávání v rámci Zlínského kraje. Příkladně se fakulta 

zapojuje do boje s pandemií Covid-19. V poslední době UTB obnovila činnost call centra, ve kterém 

studenti (převážně zdravotnických oborů) pomáhají hygienikům s trasováním.  

 

Usnesení č. 3/45 

Správní rada projednala Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností UTB ve Zlíně: 2021-25, ve znění schváleném AS UTB dne 2. 11. 2021.  

 

Hlasování o Usnesení č. 3/45 

Všech 6 členů hlasovalo pro přijetí usnesení.   

 

 

ad 4) Projednání Programu na podporu strategického řízení UTB ve Zlíně pro rok 2022 

Rektor vysvětlil, že z programu MŠMT je pro UTB ve Zlíně stanovena pro období 2022 až 2025 

maximální roční výše příspěvku cca 38 mil. Kč. Finance mohou směřovat do 8 oblastí, např. rozvíjení 

kompetencí relevantních pro život a praxi 21. století, zlepšení dostupnosti flexibilních forem vzdělávání, 

zvýšení efektivity doktorského studia, snížení administrativní zátěže pracovníků VŠ, internacionalizace 

VŠ a dalších.    

 

K jednání se připojil p. Lukáš.  
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Usnesení č. 4/45 

Správní rada projednala Program na podporu strategického řízení UTB ve Zlíně pro rok 2022. 

Správní rada podporuje aktivity vedení UTB vedoucí k zajištění připravenosti na zapojení do 

projektů OP JAK a OP TAK, včetně zajištění potřebné personální struktury.  

 

Hlasování o usnesení č. 4/45  

Pro přijetí usnesení hlasovalo 6 členů SR (místo pana Bati, který se na 15 minut omluvil, přišel pan 

Lukáš) 

 

Ing. Šojdrová se omluvila a vzdálila se z jednání.   
 

ad 5) Zpráva o stavu univerzity – rektor 

Rektor informoval o aktuální situaci na UTB. Univerzita má v současné době 9910 studentů (z toho 10 

% cizinců) a 1034 zaměstnanců. V mezinárodním žebříčku THE zaujímá pozici 1200+, v žebříčku THE 

Young University Rankings pozici 351-400 a QS University Rankings pozici 87.   

Od 8. 11. bylo opět zprovozněno call centrum, na žádost Krajské hygienické stanice. Bylo založeno 

Centrum vzdělávání pro Průmysl 4.0. Dále rektor informoval o podaných projektech v rámci přípravy 

ITI Zlínské aglomerace a o řešení záměrů OP JAK a OP TAK.  

Zmínil také dokončení rekonstrukce auly a probíhající rekonstrukci kolejí na ul. Štefánikově ve Zlíně. 

Ve stadiu příprav je novostavba objektu U1 (původní budova Fakulty technologické). UTB citelně chybí 

celouniverzitní sportoviště, vedení proto hledá prostor pro jeho vybudování.   

Dále rektor hovořil o spolupráci UTB se Zlínským krajem, o projektu IKAP II – Projekt rozvoje 

vzdělávání, a programu Podpora kvality UTB ve Zlíně (IGA-K).   

 

Různé: 

Členové Správní rady:  

 poděkovali rektorovi za informace o současném stavu UTB a požádali o předání poděkování 

celému vedení UTB, ocenili rozvoj UTB i přes pandemii Covid-19 

 předsedkyně tlumočila poděkování za spolupráci od Rady Zlínského kraje 

 přivítali snahy vedení o vybudování sportoviště 

 

Závěr:  

Jednání ukončila předsedkyně PaedDr. Alena Gajdůšková. Pokud to bude možné, ráda by obnovila 

návštěvy SR na jednotlivých fakultách.  

 

 

 

 

 

PaedDr. Alena Gajdůšková     Ing. Libor Láznička, Ph.D. 

předsedkyně SR      ověřovatel zápisu 

 

 

 

 

 

 

Ve Zlíně dne 12. listopadu 2021 

Zapsala: Mgr. Jana Lutonská  


